
                                                            Z á p i s n i c a 

                             z  2.zasadnutia  Obecného zastupiteľstva obce Choča 

                           konaného dňa 19.04.2012 o 19.00 hod. v zasadačke OcÚ. 

 

Prítomní: viď prezenčná listina 

Počet prítomných poslancov OZ:              7 

Neprítomní – ospravedlnení:                     0 

Neprítomní – neospravedlnení:                 0 

Začiatok zasadnutia:                               19.00 hod. 

Ukončenie zasadnutia:                            20.40 hod. 

 

Program: 

1.   Otvorenie 

2.   Procedurálne otázky 

3.   Kontrola plnenia uznesení   z posledného zasadnutia OZ  obce Choča 

4.   Plnenie rozpočtu obce k 31.12.2011      

5.   Oboznámenie so situáciou na ČOV 

6.    Prejednanie žiadostí od občanov 

7.   Rôzne 

8.   Prijatie uznesenia 

9.  Záver 

 

K bodu 1 

Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a ostatných prítomných na  

riadnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva. 

 

 



K bodu 2 

Starostka obce oboznámila poslancov s programom zasadnutia a  dala o ňom hlasovať. Za 

zapisovateľku navrhla pani Janu Segíňovú, za členov návrhovej komisie starostka obce 

navrhla pána Romana Kühtreibera a Mária Valášika. Za overovateľov zápisnice navrhla pána 

Pavla Kériho a Lenku Havranovú a dala o návrhu hlasovať.  

Za.......... 7 poslancov,         proti ................ 0,         zdrţal sa .....................0, 

 

K bodu 3 

Starostka obce oboznámila poslancov Obecného zastupiteľstva s plnením uznesení  

z predošlého zasadnutia Obecného zastupiteľstva. 

- V súlade s Uznesením OZ obce bolo Komisii verejného poriadku uloţené predvolať pána 

Mareka Kováča Choča č.114 a pána Vladimíra Bošanského  ml., Choča č.112 z dôvodu 

riešenia sťaţnosti pána Kováča. 

Komisia verejného poriadku zasadala dňa 3.02.2012 za prítomnosti všetkých jej členov 

a oboch účastníkov konania. Pán Bošanský Vladimír prisľúbil riadne podbetónovať pod 

oplotením a tak zabrániť prenikaniu jeho psa k susedom Kováčovým. Uvedené práce sa 

zaviazal vykonať podľa počasia v mesiaci 04 -05/2012.  

 

- Starostke obce bolo uloţené vypracovať cenník na pouţívanie obecnej drtičky. Starostka 

obce zvaţovala najvhodnejší spôsob výpočtu nájmu za zapoţičania drtičky a po úvahe spolu 

s poslancami dospeli k záveru, ţe obecná drtička sa bude občanovi zapoţičiavať za poplatok 

10,00 €- v tom: 5,00 € za opotrebovanie drtičky   

                     a   5,00 € bude zábezpeka pri zapoţičaní, 

Ak občan po skončení práce vráti nepoškodený stoj na obecný úrad, táto zábezpeka mu bude 

vrátená . 

Poslanci doporučili starostke používať pri zapožičaní drtičky tento spôsob prenajímania. 

- Starostke obce bolo doporučené hovoriť s pánom Petrom Kováčom, Choča č.44 ohľadne 

navezenej zeminy na „ ţidovský cintorín.“ Táto zemina bola na toto miesto len vyvezená 

a nebola vykonaná úprava terénu, tak ako bolo dohodnuté. Starostka obce s pánom Kováčom 

hovorila. Terén bol upravený. 

 

K bodu 4 

 V tomto bode programu sa starostka obce a prítomní poslanci  Obecného zastupiteľstva 

zaoberali plnením rozpočtu obce za 4. štvrťrok 2012.  Príjmy beţného rozpočtu predstavujú 



sumu 152 716,00 €, čo je 95,42 % z plánovaných príjmov. Výdavky beţného rozpočtu 

k 31.12.2011 boli vo výške 149 556,00 €. To  je 93,44 % plánovaných výdajov. 

Samozrejme toto sú len informačné údaje. Podrobné plnenie rozpočtu spolu so záverečným 

účtom bude predloţené poslancom OZ v mesiaci 06/2012. 

Poslanci informáciu o plnení rozpočtu vzali na vedomie. 

Doklady o plnení rozpočtu za 4Q 2011 sú súčasťou zápisnice. 

 

K bodu 5 

Starostka obce oboznámila poslancov so situáciou na ČOV a prečerpávačke. 

Vzhľadom k tomu, ţe sa v minulom roku nepodarilo získať ţiadneho prevádzkovateľa na 

ČOV Choča, starostka obce vyuţila ďalšiu moţnosť zabezpečenia prevádzkovania a to 

získaním Osvedčenia o ţivnostenskom oprávnení na vykonávanie ţivnosti – prevádzkovanie  

verejnej kanalizácie pre kategóriu K-III. Obec sa stáva prevádzkovateľom ČOV Choča od 

1.04.2012. Kópia  Osvedčenia je prílohou tejto zápisnice. 

Aby prevádzkovanie bolo v súlade so zákonom, je nutné získať na odborné poradenstvo 

osobu s Osvedčením o odbornej spôsobilosti na prevádzkovanie ČOV. Toto bude riešené 

formou súťaţe. 

V súvislosti s ČOV starostka obce informovala o poruchovosti čerpadla na prečerpávačke. 

V pribehu dvoch týţdňov v mesiaci február – marec toto čerpadlo zhorelo dvakrát. Zapríčinilo 

to mnoţstvo neţiadúceho odpadu v kanalizácii – handry, plienky..... Tento materiál spôsobuje 

to, ţe čerpadlo zhorí. Pri druhej oprave bolo nutné urobiť zloţitejšiu opravu čerpadla nielen 

previnúť motor, ale aj vymeniť stykač v čerpadle. Oprava čerpadla stála 210,00 €. 

Samozrejme počas nečinnosti čerpadla sa kaly v prečerpávačke museli prečerpávať fekálom. 

Tento havarijný stav stál obec celkom 1079,89 €.  

Starostka obce miestnym rozhlasom niekoľkokrát upozorňovala občanov tej časti obce, 

z ktorej kaly smerujú do prečerpávačky, aby si dobre uvedomili a zváţili čo do kanalizácie 

púšťajú.  

Na opravené čerpadlo bol svojpomocne nainštalovaný kôš, ktorý by mal zamedziť vnikaniu 

handier a ďalších neţiadúcich materiálov k čerpadlu. Kôš z časti pomohol, no  rýchlo sa 

upchá a treba ho často kontrolovať a čistiť. 

Ďalej musel byť zakúpený a nainštalovaný aj nový istič a celá nová skrinka, v ktorej sa 

nachádza. Pôvodná bola uţ v dezolátnom stave. Nový istič pri minimálnom prehriatí čerpadla 

okamţite čerpadlo vypne. Čo spôsobuje, ţe  čerpadlo je potrebné sledovať denne. Táto 

situácia nie je štandardná,  preto starostka obce oboznámila poslancov s tým, ţe je nutné 

urobiť riadnu rekonštrukciu na prečerpávačke. Je to nevyhnutné z hľadiska činnosti celej 

kanalizácie. Preto bude vyhlásená verejná súťaţ na prijímanie ponúk na rekonštrukciu 



prečerpávačky. Pri získaní financií z envirofondu  bude nutná rekonštrukcia aj ČOV a celej 

kanalizácie.  

Poslanci uvedenú informáciu vzali na vedomie. 

K bodu 6 

Prejednanie ţiadostí od občanov: 

a) Bc. Marianna Švábová, Choča č.26 

Ţiadosť o udelenie priestorov raz v týţdni za účelom práce s mládeţou v tanečnej oblasti.  

Poslanci uvedenú žiadosť schválili.  

Za................7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

b) Ján Draškovič, Choča č.175 

Vo svojej sťaţnosti sa pán Draškovič sťaţuje na pani Annu Drgoňovú a jej dcéru Martinu, 

ktoré venčia svojich psov v okolí jeho bytovka a psie exkrementy po nich neodpratávajú. Keď 

ich napomenul, dotalo sa mi iba ironických poznámok. Ţiada OZ, aby s pani Drgoňovou 

hovorili. 

Starostka obce s pani Drgoňovou bude hovoriť a upozorní ju na VZN o držaní psov. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

c) Cirkevný výbor- Ekonomická Rada rím. katolíckeho kostola v Choči 

Ţiadajú o dotáciu v roku 2012 na prevádzkové náklady kostola. 

Poslanci sa s uvedenou žiadosťou zaoberali. Vzhľadom k tomu, že obec je vo veľmi zlej 

finančnej situácii, momentálne sa nedá finančne pomôcť. Ak bude finančne obec lepšie 

zabezpečená, potom  OZ žiadosť opäť prehodnotí. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

e)  Bc. Vladimír Paluška, Choča č.188 

Vo svojej ţiadosti ţiada o odkúpenie obecného pozemku par.č.1416 o výmere 17 857 m2, 

druh orná pôda z LV č.317, do osobného vlastníctva. 

Na doporučenie Obecnej rady starostka obce mala zistiť výmeru obecných pozemkov. 

Pozemky v extraviláne má obec vo výmere 84 355 m2 a intravilán obce je 40 391 m2. 

Poslanci sa zhodli na tom, že obec nemá veľkú výmeru extravilánu. Rovnako i vzhľadom na 

blížiace sa možné  pozemkové úpravy netreba pôdu predávať.  



Poslanci sa vyjadrili, že by bolo vhodné plánovať v obci aj miesto pre výstavbu rodinných 

domov pre mladých ľudí a celkové  rozšírenie obce. Na základe týchto vyjadrení odpredaj 

pozemku z LV obce Choča č.317,  par.č.1416 o výmere 17 857 m2, druh orná pôda  nebol 

schválený. 

Za................ 0 poslancov,       proti.................. 7,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

f ) Daniel Mankovecký, Choča č.88 

Ţiada o odkúpenie obecného pozemku z LV obce č.317, par.č.803, druh orná pôda o výmere 

2 607 m2. Ide o pozemok, ktorý jeho rodičia uţ takmer 35 rokov uţívajú, je oplotený a tvorí 

súčasť záhrad k priľahlým k bytovke č.88. Pozemky doposiaľ vysporiadané neboli. 

Na doporučenie členov OR pán Mankovecký k žiadosti doložil aj aktuálnu katastrálnu mapu, 

aby bolo zrejmé o ktorý pozemok sa jedná. Zároveň na doporučenie OR doložil aj vyjadrenie 

nájomníkov bytovky, ktorých pozemky  susedia s predmetným pozemkom a nemajú námietok 

voči vysporiadaniu tohto pozemkuformou odkúpenia od obce v prospech žiadateľa. 

Vzhľadom k dlhodobému užívaniu pozemku par.č.803 už  právnymi  predchodcami  žiadateľa 

OZ schvaľuje odpredaj tohto pozemku pánovi Mankoveckému ako prípad hodný osobitného 

zreteľa ( zákon 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení n.p. § 9a  ods.8  písm.e). 

Odpredaj pozemku OZ  schválilo v cene 0,33 € / 1 m2. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

g) Ľubomír Brunclík, Choča č.85 

Ohlasuje drobnú stavbu – miestnosť za garáţou o výmere 4 x 4 m a tieţ miestnosť vedľa 

garáţe o výmere 2,5 x 2 m. 

Žiadosť preskúma na mieste činu stavebná komisia a vzhľadom na umiestnenia stavby 

o výmere 2,5 x 2 m od susednej nehnuteľnosti len 0,3 m , je potrebné zvážiť či nie je potrebné 

k predmetnej stavbe doložiť vyjadrenie majiteľa susednej nehnuteľnosti. 

Uvedenú žiadosť berie OZ na vedomie. 

h) Jozef Havran,  Choča č.11 

Vo svojej ţiadosti ţiada  o povolenie pripojenia svojho systému zberu daţďovej vody do 

existujúceho obecného odvodňovacieho kanála, ktorým by tak mohol odvádzať daţďovú 

vodu i z jeho pozemku. 

Poslanci OZ uvedenú žiadosť jednohlasne schválili. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 



ch) Erika Kováčová, Choča č.182 a Alena Záhoreczová, Choča č.113 

Ţiadosť o povolenie usporiadania 9.Chočianskeho majálesu dňa 12.05.2012 v čase od 20.00 

do 04.00 hod. 

Poslanci OZ žiadosť schválili. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

i) Jarmila Martáková, BAR MLYN, Choča č.97  

Prevádzkárka zariadenia BAR MLYN ţiada o povolenie usporiadať dňa 28.04.2012  v tomto 

zariadení zábavu so ţivou hudbou v čase od 20.00 hod. do 01.00 hod. Zároveň predloţila 

i predbeţný plán  takýchto akcií na celé leto. 

 

Poslanci OZ sa s uvedenou žiadosťou zaoberali. Odsúhlasili uvedenú žiadosť s podmienkou, 

aby boli dodržané časové limity a kľudný priebeh akcií. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

j) Bc. Vladimír Paluška, Choča č.188 

Ohlasuje oplotenie pozemku parc. č.916, druh orná pôda, výmera 1680 m2. 

Poslanci OZ berú uvedené ohlásenie drobnej stavby na vedomie. 

 

K bodu  7 

- V tomto bode Rôzne zástupca starostky pán František Mankovecký predloţil Návrh Plánu 

práce OZ obce Choča. Plán práce je prílohou  zápisnice. 

Poslanci Plán práce OZ schválili. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

- Zástupca starostky  ďalej interpretoval správu o návrhu platu starostky obce, ktorý sa 

v súlade s § 4 ods.4 zákona 253/1994 Z.z. raz ročne opätovne prerokuje. 

Plat starostu obce sa odvíja od výšky priemernej mzdy v národnom hospodárstve za uplynulý 

rok 2011. Podľa Štatistického úradu SR priemerná mzda za uplynulý rok je 786,00 €. Táto 

suma sa vynásobí  koeficientom podľa počtu obyvateľov, čo pre našu obec predstavuje 1,65. 

 



V súlade so zákonom 253/1994 Z.z. starostke obce patrí hrubá mzda vo výške:  

786 x 1,65 =  1 297,00 € 

Starostke bol odsúhlasený  základný plat, poslanci OZ nevyužili § 4 ods.2 a plat starostky 

nezvýšili. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ......................  0, 

- Ing. Mariana Mankovecká – hlavná kontrolórka obce predloţila Návrh plánu práce hlavnej 

kontrolórky na I. polrok 2012, ktorý je prílohou zápisnice. 

Poslanci OZ Návrh plánu práce hlavnej kontrolórky na I. polrok 2012 schválili. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ......................  0, 

- V tomto bode starostka obce informovala členov OZ o situáciou ohľadne opätovného 

vybavovania úveru na Nadstavbu  TJ. Banky – VÚB, Slovenská sporiteľňa, Prima Banka.... 

odmietli poskytnúť úver i v tomto roku z dôvodu nepriaznivých finančných analýz za 

posledné tri roky. Momentálne čakáme na vyjadrenie Slovenskej záručnej a rozvojovej banky. 

Celú situáciu ohľadne Nadstavby nesmierne skomplikoval fakt, ţe pán Búran – dodávateľ 

stavebných prác na Nadstavbe TJ  dal obci od 04/2012 splátkový kalendár  na sumu  

3 000,00 € mesačne. Starostka obce sa obáva toho, ţe tieto splátky obec zničia. Obec má 

veľké finančné problémy.  

Rieši sa i odpredaj obecného bytu, je vypracovaný Geometrický plán, ktorý je t.č. v 

overovaní. Geometrický plán je vypracovaný a zameraný komplexne i s  budovou bývalej 

základnej školy a priľahlými pozemkami. Starostka informovala, ţe takto postupovala 

zámerne, aby sa za vypracovanie GP neplatilo dvakrát. Vzhľadom k tomu, ţe na jednej časti 

pozemku je i vodovodná a kanalizačná  šachta spoločná pre obecný byt aj budovu bývalej 

základnej školy, poslanci odporúčajú zakresliť do GP vecné bremeno, aby bol umoţnený 

prístup k šachtám. 

- Starostka obce poďakovala výboru TJ Choča a všetkým futbalistom, ktorý sa podieľajú na 

úprave priestoru šatne futbalového oddielu. Futbalisti  na vlastné náklady a vlastnými silami 

vo voľnom čase vymenili okno na šatni, urobili nové omietky, poloţili dlaţbu a obkladačky 

v sprche, ......atď, skrátka zveľadili si prostredie šatne. Je to naozaj chvályhodné . 

- Ďalej v bode Rôzne starostka obce informovala poslancov OZ o získaných dotáciách z NSK  

na šport vo výške 170,00 € a 200,00 € na kultúru. Financie sú účelové a budú pouţité na 

nákup novej siete na oplotení tenisového kurtu a na zakúpenie látky na novú oponu v KD. 

- Zároveň starostka obce informovala o blíţiacej sa akcii stavania mája. Poţiadala predsedov 

kultúrnej komisie a športovej komisie, aby sa postarali o zabezpečenie akcie. 

- Poinformovala aj o blíţiacej sa degustácii vín Poţitavského regiónu dňa 7.05.2012, ktorú 

organizuje naša dedinská organizácia Slovenského zväzu záhradkárov, a tieţ informovala 

o akcii osláv Dňa matiek v nedeľu 13.05.2012 v sále KD. 



- Tento víkend 20.04. a 21.04.2012 sa rozbieha aj projekt medzinárodnej  spolupráce v rámci 

Mikroregiónu Poţitavie- Širočina. Pod názvom „Teátrovanie“ začína v KD v Novej Vsi nad 

Ţitavou divadelný festival, na ktorý starostka obce pozvala aj prítomných poslancov. 

- Starostka obce  predloţila poslancom získané fotografie, na ktorých sú zábery znečisteného 

brehu potoka za záhradou pána Ľudovíta Sivu na Fundušiach. Takéto a podobné znečistenia je 

nutné si všímať a upozorňovať občanov  na odstránenie a udrţiavanie čistoty a poriadku i na 

miestach, kde si myslíme ţe nikto nechodí.  

- Starostka obce informovala poslancov OZ o nefungujúcom miestnom rozhlase. Pred 

Veľkonočnými sviatkami do stĺpa vedenia MR v centre obce vrazil autom náš občan Martin 

Néma, ktorý nezvládol riadenie  a nárazom vyradil MR z prevádzky. K poškodenému majetku 

boli privolaní i príslušníci PZ, a bola urobená i obhliadka pracovníkmi poisťovne, ktorá 

vzniknuté náklady na opravu MR uhradí z poistky pána Nému. 

- Starostka obce informovala o vyhlásenom Výberovom konaní na riaditeľku Materskej školy 

v Choči. Terajšia pani riaditeľka Jana Gašparíková bola pri nástupe do práce v 09/2011 len 

poverená vedením, nakoľko vtedy ešte nemala 5 – ročnú prax. Do 15. mája 2012 sa prijímajú 

prihlášky do výberového konania a následne sa určí termín konanie výberového konania. 

- Na záver v tomto bode Rôzne starostka obce informovala o veľmi zlej, ba aţ neúnosnej 

finančnej situácii obce. Okrem splátkového kalendára pána Búrana, obec musí od apríla začať 

splácať aj  pôţičku 8 298 €, ktorú obci poskytol pán Záujec v roku 2005, a to po mesačných 

splátkach 663,50 €. Ešte treba platiť splátkový kalendár Šutkovi a Obecnému úradu 

v Ţitavanoch za poskytnuté pôţičky. Pri splácaní splátkových kalendárov uţ nezostávajú 

financie na prevádzku a dlh obce sa tlačí pred sebou a narastá. Starostka obce zdôraznila, ţe 

by radšej odpredala obecný pozemok, aby tak obec získala aspoň nejaké financie na základnú 

prevádzku a mzdy. To by obci pomohlo ako tak preţiť pokiaľ sa predá obecný byt. 

 K bodu 8  

- Roman Kühtreiber – upozornil na konanie futbalového juniálesu dňa 30.06.2012. 

- Mgr.Mária Kühtreiberová – v diskusii tieţ vyzdvihla činnosť futbalového klubu pri 

zveľaďovaní si šatní a kúpelne v kabínach TJ. Sama tam často chodí a pomáha a tieţ 

perie dresy. Poţiadala všetkých, ktorí by mali doma zvyšné záclony, obkladačky, 

rohoţe do sprchy... aby to dali do šatní, aby sa tak chlapcom futbalistom pomohlo. 

Ďalej sa pani Mgr. Kühtreiberová informovala, či by sa nedala vyuţiť budova školy na 

klubovne a v závere svojho diskusného príspevku sa spytovala či by sa nedala strava pre 

dôchodcov viac dochutiť. 

Starostka obce jej odpovedala, že strava, ktorá sa varí v materskej škole sa varí podľa 

stanovených noriem v prvom rade pre deti. Toto jedlo nesmie byť korenené, ani sa 

nepoužívajú žiadne dochucovadlá napr. vegeta.  



Čo sa týka zriadenia klubovní v budove bývalej základnej školy – budova by mala byť 

využitá tak, aby to obci prinieslo určitý zisk. V minulom roku jedna Zlatomoravecká firma 

prejavila záujem o prenájom budovy a dvora školy. No z toho dôvodu, že sa firme 

nepodarilo získať eurofondy, prenájom je bezpredmetný. 

-  

K bodu  9: 

Člen návrhovej komisie  Mário Valášik predniesol návrh na uznesenie, ktoré poslanci bez 

výhrad schválili. 

K bodu 10: 

Starostka obce poďakovala  prítomným poslancom za účasť na zasadnutí OZ. 

Starostka obce využíva svoje právo a v súlade so zákonom 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

§13 ods.6 pozastavuje výkon uznesenia OZ č.2/2012 v bode 6 e), nakoľko sa domnieva , že je 

pre obec nevýhodné. 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

Pavol Kéri ................................ 

Lenka Havranová      ................................ 

 

 

 

 

František Mankovecký                                                                Alena Záhoreczová    

zástupca starostky                                                                                starostka obce 

 

 

 

 

 


